
PROTOKOLL 
HÅLLBARHETSUTSKOTTET

Datum, plats och tid 2023-09-06 KTS-salen, klockan 10:00 – 11:05
Beslutande Anneli Hedberg (S) ordförande, Mirjana Cvrkalj (M) 1:e vice ordförande, Ulrica Truedsson (S), 

Inger Fredriksson (C), Mica Vemic (SD)

Beslutande ersättare

Ersättare Roger Ljunggren (S), Fredrik Malmström (S), Birgitta Carlheim-Gyllensköld (M), Joha Frondelius 
(KD)

Övriga deltagande Samordnare social hållbarhet Emma Fälth (sekreterare), miljöstrateg Jenny Herbertsson

Ordförande:  Anneli Hedberg (S)

Utsedd justerare: Mica Vemic (SD)

Underskrifter

Justeringens plats 
och tid

2023-09-08 Digitalt

Paragrafer § 16-§ 20

Datum för anslags uppsättande 2023-09-08 Datum för anslags nedtagande 2023-10-03

Förvaringsplats av protokollet

Kommunledningsförvaltningen

Utdragsbestyrkande
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§ 16

Val av justerare 
Mica Vemic (SD) utses att jämte ordförande justera dagens protokoll.
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§ 17

Fastställande av dagordning 
Utsänd dagordning godkänns och fastställs.
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§ 18

Tema: PFAS 
Vid dagens sammanträde informerar miljöstrateg och vattensamordnare Jenny 
Herbertsson om vad PFAS är, hur Katrineholm arbetar med PFAS, vilka utmaningar 
kommunen står inför och vilka åtgärder som vidtas för att få bort PFAS i kommunen.

Mer information om hur Katrineholms kommun arbetar med att rena förorenat 
grundvatten från PFAS vid kvarteret Abborren (tidigare brandstationen) finns här.

Därefter informera Emma Fälth, samordnare för social hållbarhet, om temamånaden för 
psykisk hälsa som är mellan 8 september och 10 oktober. Mer information finns här. 

Yttrande
Under informationspunkten yttrar sig Anneli Hedberg (S), Mica Vemic (SD), Joha 
Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C), Roger Ljunggren (S) och Mirjana Cvrkalj (M).

Hållbarhetsutskottet tackar för informationerna. 
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§ 19 KS/2023:307

Yttrande över remiss av måltidspolitiskt program 

Hållbarhetsutskottets beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar att översända kommunledningsförvaltningens yttrande 
över förslaget till Måltidspolitiskt program 2024 - 2027 som sitt eget till service- och 
tekniknämnden med följande tillägg:

 Sidan 4 kompletteras med källhänvisning gällande uppgifterna om att idag står 
utsläppen från livsmedelssektorn för cirka 20–30 procent av de globala 
koldioxidutsläppen.

 Begrepp, exempelvis lakto – ovo-vegetariskt, förklaras.

Deltar ej i beslutet
Mica Vemic (SD) deltar ej i beslutet.

Sammanfattning av ärendet
Service- och teknikförvaltningen har, tillsammans med service- och tekniknämndens 
måltidsstrategiska grupp, upprättat ett förslag till ett nytt måltidspolitiskt program. Det 
måltidspolitiska programmet är ett övergripande styrdokument med syfte att vara 
vägledande i beslut och styrning för att skapa ett gemensamt arbetssätt kring mat och 
måltider.

Förslaget stämmer väl överens med nuvarande kommunsplans skrivelse att ett av de 
viktigaste verktygen i kommunens folkhälsoarbete är måltidsverksamheten och att den 
ska fortsätta utvecklas för att bidra till goda matvanor bland barn och unga samt till 
livskvalitet och hälsa för äldre. Barn och unga ska få ökad kunskap om matens påverkan 
på miljön och hälsan och samtidigt bli mer delaktiga i utformningen av måltiderna, vilket 
i förslaget bland annat exemplifieras med regelbundna måltidsråd med representanter 
bland annat från samtliga årskurser. 

Programmet föreslår även att fler pedagoger ska erbjudas pedagogiska måltider men 
även andra vuxna personer ges möjlighet att äta pedagogiska måltider. Detta i syfte att 
öka närvaron av förebilder som stimulerar eleverna till goda vanor samt bidrar till en 
trygg måltidsmiljö. Ur ett trygghetsperspektiv är detta mycket positivt då trygga vuxna 
bidrar till ökad trygghet för eleverna i skolmiljön. 

För äldre med vård och omsorg är det viktigt att maten tillgodoser energi och 
näringsbehovet för att förebygga och behandla sjukdom. Samtidigt ska måltiderna vara 
en källa till glädje, gemenskap och välbefinnande och är därför även en del av den 
allmänna omvårdnaden. Här ger programmet förslag som tillexempel matråd, brukarråd 
och regelbundna enkäter för att tillvarata brukarnas önskemål. 

Programmets menar att genom att i större utsträckning välja råvaror i säsong samt 
prioritera dels svenskt, men även lokalt odlat och producerat görs måltiderna också 
bättre ur hållbarhetssynpunkt. Under mandatperioden kommer matens klimatpåverkan 
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följas upp och förbättras med hjälp av kommunens kostdatasystem vilket följs upp 
genom att livsmedelsinköpens klimatpåverkan följs upp tre gånger per år, med målet att 
vara lägre än 1,5 kg koldioxidekvivalenter per kg livsmedel.

Även detta stämmer väl överens med kommunplanens skrivelse om att kommunen ska 
fortsätta utveckla och servera klimatsmart mat i kommunens måltidsverksamhet med 
svenska och helst närproducerade råvaror, säsongsanpassade matsedlar och mat lagad 
från grunden. 

Förslaget anses stärka såväl det sociala som det miljömässiga hållbarhetsarbetet i 
kommunen.

Ärendets handlingar
 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-08-31

 Service- och tekniknämndens beslut, 2023-06-22, § 49

 Förslag - Hållbara måltider ger matglädje genom livet - Måltidspolitiskt program 
2024–2027 Katrineholms kommun

Överläggning
Under hållbarhetsutskottets överläggning yttrar sig Anneli Hedberg (S), Mica Vemic (SD), 
Ulrica Truedsson (S), Inger Fredriksson (C) och Mirjana Cvrkalj (M). 

Mica Vemic (SD) önskar tillägg med att sidan 4 kompletteras med källhänvisning gällande 
uppgifterna om att idag står utsläppen från livsmedelssektorn för cirka 20–30 procent av 
de globala koldioxidutsläppen. Då detta inte är utskrives deltar han inte i beslutet. 

Inger Fredriksson (C) önskar tillägg med att begrepp, exempelvis lakto – ovo-vegetariskt, 
förklaras.

Beslutet skickas till:

Service- och tekniknämnden

Akt
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§ 20 KS/2023:345

Yttrande över remiss av idrottspolitiskt program 

Hållbarhetsutskottets beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar att översända kommunledningsförvaltningens yttrande 
över förslaget till Idrottspolitiskt program 2024 - 2027 som sitt eget till service- och 
tekniknämnden med följande ändring av mening på sidan 4 till:

Verksamheten Lyckliga gatorna bidrar till att fler barn och unga i hela kommunen får 
möjlighet och kan ta steget till att delta aktivt i det organiserade föreningslivet.

Sammanfattning av ärendet
Service- och teknikförvaltningen har tillsammans med den idrottsstrategiska gruppen 
upprättat ett förslag till nytt idrottspolitiskt program. Det idrottspolitiska programmet är 
ett övergripande styrdokument med syfte att vara vägledande i beslut och handling för 
att stärka och utveckla förutsättningarna för idrott, fritid och föreningsliv.

Förslaget stämmer väl överens med aktuell kommunplan där det står att kommunen ska 
öka möjligheterna till motion, idrott och friluftsliv och särskilt värna ett idrottsliv som 
bidrar till jämställda och jämlika förutsättningar för hälsa. Arbetet inkluderar alla 
katrineholmare oavsett kön, ålder, bakgrund och livssituation, men barn och unga 
prioriteras. 

Även kommunplanens riktning att katrineholm, med utgångspunkt från 
platsvarumärkesstrategin, ska marknadsföra sig som en sport- och idrottsstad möts upp 
väl i förslaget då förslaget även innefattar förslag på åtgärder som ämnar att utveckla 
Katrineholm som idrottskommun. 

Förslaget anses stärka såväl det sociala som det miljömässiga hållbarhetsarbetet i 
kommunen.

Ärendets handlingar
 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-08-31

 Service- och tekniknämndens beslut, 2023-06-22, § 60

 Förslag - Idrottspolitiskt program 2024 – 2027

Comfact Signature Referensnummer: 1667748



PROTOKOLL

Sammanträdesdatum Sida

Hållbarhetsutskottet 2023-09-06 9 (9)

Ordförandens sign Justerandes sign

Överläggning
Under hållbarhetsutskottets överläggning yttrar sig Anneli Hedberg (S), Mica Vemic (SD), 
Inger Fredriksson (C), Joha Frondelius (KD), Ulrica Truedsson (S) och Birgitta Carlheim – 
Gyllensköld (M).

Mica Vemic (SD) önskar följande ändring på sidan 4:

Från verksamheten Lyckliga gatorna ska bidra till att fler barn och unga får möjlighet och 
kan ta steget till att delta aktivt i det organiserade föreningslivet till verksamheten 
Lyckliga gatorna bidrar till att fler barn och unga får möjlighet och kan ta steget till att 
delta aktivt i det organiserade föreningslivet.

Inger Fredriksson (C) önskar följande ändring på sidan 4:

Verksamheten Lyckliga gatorna bidrar till att fler barn och unga i hela kommunen får 
möjlighet och kan ta steget till att delta aktivt i det organiserade föreningslivet.

Beslutet skickas till:

 Service- och tekniknämnden

 Akt
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